
Actes de Juntes Generals celebrades per la Comunitat de Regants  

Sindicat Agrícola de l’Ebre durant l’any 2024 

 

 

 19 

ACTA 

JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE 21 DE NOVEMBRE DE 2024 

Acta de la Junta General Ordinària, celebrada per la Comunitat de Regants - 

Sindicat Agrícola de l’Ebre el dia vint-i-u de novembre de dos mil vint-i-

quatre.  

Essent les 18.00 hores, el president de la Comunitat, Víctor Delsors, obre la 

sessió. Havent-se complert els requisits establerts pels articles 55 i 57 de les 

Ordenances pel que fa a la convocatòria i la seva publicitat, per tant, amb el 

quòrum establert pels articles 60 i 61, declara vàlidament constituïda 

l’Assemblea, en segona convocatòria.  

Anuncia que d’acord amb l’article 63, no havent-ho acordat la Junta de 

Govern ni sol·licitat verbalment un terç dels assistents, les votacions seran 

públiques. Els torns de paraula, rèplica i súplica dels comuners es faran 

evitant el creuament d’intervencions. Totes les preguntes es faran a precs i 

preguntes excepte en el punt dels pressupostos.   

I, en compliment de l’article 54, demana tres voluntaris per signar l’acta, 

juntament amb el president i la secretària de la Comunitat. S’ofereixen Pedro 

Fumadó, José Mª Castells i Àngel Jaumot. 

Assisteixen a la Junta General 60 persones, que es relacionen a continuació:

PRESENTS: 

Alcalà Sorribes, Domingo 

Callau Casanova, Raül 

Carles Gilabert, Ramon 

Casanova Bertomeu, Mª Dolores 

Casanova Casanova, Fco. Javier 

Castells Queral, Susana 

(Semillas Certificadas Castells, S.L.) 

Curto Hierro, Xavier 

Delsors Pomar, Víctor 

Domingo Buera, Antonio José 

Fornós Casanova, Juan Carlos 

Franch Agramunt, José 
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Franch Sorribes, Joaquín 

Giménez Uribe, Juan Luís 

Marin Serral, Pablo Ramon 

Navarro Costes, Laura 

Reverté Solà, Diego 

Roca Domènech, Ramon 

Santiago Casanova, Álvaro 

 

Tallada Ravanals, Juan Antonio 

(SAT Mas Ravanals) 

Vila Bo, David (Explotaciones 

Agrícolas Vila Bo, S.L.) 

 

 

Amenós Vila, Mª Ángeles 

Ardit Cordero, Jorge 

Arques Castells, Raul 

Arques Tomàs, Lázaro 

Bel Carbó, José Raul 

Bertomeu Callau, Robert 

(Ajuntament de Deltebre) 

Bertomeu Navarro, Eva 

Bertomeu Muria, Adrian 

Bertomeu Ventura, Marc 

(Ajuntament de Deltebre) 

Callau Arques, Perfecto 

Casanova Bertomeu, Ramon 

Casanova Castells, Guillem 

Castañé Sales, Xavier (DESPORVIC, 

S.L.) 

Castells Franch, José Pedro 

Castells Rovira, Josep 

Colomines Navarro, José 

Cort García-Donato, Enric 

Costes Curto, Marc 

Cugat Melich, Ignasi 

Daudén Encontrado, Jaime 

Esmel Bertomeu, Pablo 

Franch Chacón, Josué 

Fumadó Amenós, Pedro 

Izquierdo Fatsini, J. Antonio 

Jaumot Cabiro, Àngel 

Lleixà González, Mª Cinta 

Martí Martí, M. Sebastià 

Navarro Franch, Alexandre (Joaquín 

Navarro Arques) 

Otamendi Escoda, Marcel·la 

Panisello Guarch, J. Manuel 

Pegueroles Abadie, Josep Manel 

(UGONRA, S.A.) 
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Pons Melich, J. Alberto 

Rodríguez Puerta, Mª Teresa (Estado 

Español) 

Rovira Bertomeu, Agustín 

Rovira Subirats, Francisco 

Santiago Ignacio, Álvaro 

Tomàs Callau, José Pedro 

Valls Fosch, Francesc 

Vila Giné, Íker 

Vilà Jordà, Laura (Germans Olmedilla 

Avellana) 

 

REPRESENTATS: 

Els que figuren al quadre resum que s’uneix al present llibre d’actes en 

l’apartat ANNEXOS. 

En total, a la sala hi ha presents i representats 567 vots. 

 

El president presenta el primer punt de l’ordre del dia: 

1r.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA O ACORDS DE L’ÚLTIMA 

JUNTA GENERAL CELEBRADA 

La secretària de la Comunitat, Mª Dolors Casanova, llegeix els acords de la 

Junta General Ordinària celebrada el dia 21 de març de 2024. 

Ma Àngels Amenós exposa que a l’acta hi ha una sèrie d’errors i demana la 

seva rectificació. Diu que hi ha una equivocació quan se li atribueix la 

propietat d’una parcel·la de la qual ella n’és la pagadora i qui la treballa però 

és propietat del seu home. Afegeix que no consta la pregunta que va fer 

sobre si la Junta de Govern complia l’article 81 de les Ordenances i a la qual 

se li va contestar afirmativament. I assegura que tampoc consta la petició 

que va fer relativa a que se’ls tornés la part proporcional dels diners per les 

llimpies que es resten de les ajudes als agricultors i que rep la Comunitat, si 
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aquestes llimpies no es fan, ja que aquesta campanya ha sigut igual i ells si 

que estan complint l’article 81.    

La secretària general, Eva Bertomeu, li contesta que es faran constar 

aquestes modificacions a l’acta però afegeix que el moment de fer la petició 

és durant el període d’exposició pública de la documentació, 48 hores abans 

de la celebració de la Junta General, durant el qual es poden recollir aquestes 

consideracions i incorporar-les, si escau, als documents que se sotmeten a 

aprovació a l’assemblea. També adverteix, però, que l’acta no es fa una 

transcripció literal de les intervencions. 

Se sotmet a votació aquest punt i s’aprova amb l’abstenció de Ma Àngels 

Amenós. 

 

A continuació, el president presenta el segon punt de l’ordre del dia: 

2n.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA DE GOVERN. RATIFICACIÓ 

D’ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 

El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, inicia la seva 

intervenció agraint que hagi estat una campanya normal, a nivell de reg, 

després que el 2023 fos un any de parèntesi en què degut a la sequera no es 

van poder veure totes les inversions fetes per millorar el servei al comuner, 

malgrat que aquestes si que van permetre, amb dificultats, dur a terme la 

campanya. Continua fent un advertiment, en el sentit que tots els recursos i 

temps que està invertint la Comunitat en ser sostenibles contraresten amb 

uns consums molt elevats d’energia i, en aquest sentit, demana més cura en 

l’ús de l’aigua que es fa en parcel·la.  

Pel que fa als pressupostos per al 2025, el president de la Junta diu que s’ha 

confeccionat una proposta que té com a objectiu tenir una Comunitat 

preparada per donar resposta a les necessitats del sector i als reptes que 

vindran. A grans trets, en destaca els aspectes principals. En Personal, s’ha 
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previst una millora de sous per als regadors, ja que la seva tasca no estava 

compensada adequadament, així com algunes altres compensacions per 

responsabilitat, cercant l’equilibri en l’estructura laboral de la Comunitat i 

que tots els treballadors puguin tenir un sou digne. En Manteniments, tenint 

en compte que l’escenari de preus és encara incert, s’ha previst un lleuger 

increment de la despesa. I en Inversions, que per segon any consecutiu es 

finançaran amb recursos propis, les prioritats seran els entubats de regs, 

l'adquisició d’una màquina de cadenes, dos estacions de bombament, 

automatitzacions i comportes.   

Continua el president de la Junta destacant una altre línia d’actuació 

prioritària com és la cerca de recursos econòmics per a que els comuners 

puguin tenir el màxim de serveis pagant el mínim possible. En aquest sentit, 

menciona els ajuts i subvencions que la Comunitat té en diferents estats de 

tramitació i/o resolució, pel temporal Gloria, la sequera o el control de les 

males herbes. Altres peticions que s’han fet per a obtenir finançament extern 

fan referència a projectes com el reforç de punts dèbils a la badia del Fangar 

per a evitar la penetració d’aigua a les finques, bombes, sanejaments, la lluita 

contra el cargol poma o la col·locació d'un sistema de comportes per a la 

regulació del canal. Alerta, però, que els tempos de les administracions són 

els que són i que aquestes són partides que no es poden incloure als 

pressupostos fins que no s’aprova la liquidació, ja que poden sofrir demores 

o variacions. 

En un altre ordre de coses, el president de la Junta anuncia que el 2025 serà 

un any complex en dos fronts que tenim oberts com són el nou Pla Hidrològic 

de Conca i tota la planificació associada (sequera, inundabilitat, ...) a la qual 

haurem de dotar jurídica i tècnicament de tot el contingut possible per a 

comptar amb les màximes garanties. I, per l’altra banda, els expedients de 

revisió del domini públic marítim terrestre. Tenim ja el deslinde de l’Ampolla, 

al qual nosaltres ja vam fer arribar a Costes el nostre desacord mentre no es 

traguessin totes les infraestructures de la Comunitat i ens veurem obligats a 

presentar un contenciós contra l’Estat. Continua Casanova per informar d’un 
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problema amb l’Ajuntament de Deltebre per un Decret d’Alcaldia per 

l’abocament d’aigües urbanes al Canal.  

Pren la paraula la responsable del Departament Jurídic, Eva Bertomeu, per a 

aprofundir en aquestes qüestions. Destaca la importància de la planificació 

hidrològica, donat que la Comunitat es regeix perquè té una concessió d’ús 

d’un bé públic com és l’aigua i quan hi ha una planificació hidrològica hem de 

posar tots els esforços tècnics i jurídics per a que totes les nostres 

consideracions facin cap a aquests documents.  

En aquest sentit, Bertomeu informa que la Comunitat va presentar ahir, 

precisament, al·legacions al Pla de Sequera. Hem de defensar que l’aigua dels 

Canals té una funció ecològica, s’han de controlar millor els cabals 

disponibles al riu i, mitjançant automatismes, els consums que fan tots els 

usuaris per a ajustar bé els cabals ecològics que baixen pel riu i, en part, pels 

canals, s’ha de mirar la disponibilitat de cabals al sistema d’embassaments de 

Riba-roja-Flix perquè se’n poden alliberar i s’ha de posar èmfasi en que la llei 

estatal estableix una prelació d’usos on els agraris van per sobre dels 

industrials i això s’ha de mirar bé, especialment en situacions de sequera 

perquè una gota compta molt.  

Continua Bertomeu explicant que juntament amb el Pla de Sequera, també 

es important el Pla de Gestió del Risc d’Inundació perquè la nostra àrea 

regable és inundable, encara que és gestionable. Ho estem fent, però no 

només en estacions de bombament, sinó també en desaigües, regs, 

comportes, ... un conjunt d’infraestructures que formen tot un engranatge i 

que s’han de protegir i salvaguardar. A principis del mes de desembre, es 

presentaran també les al·legacions, en aquest sentit, a aquest document. 

Finalment, Bertomeu informa també que s’ha posat sobre la taula per part 

d’alguns departaments de la CHE la possibilitat de rebaixar les dotacions 

agrícoles als usuaris de la conca, en el nostre cas, un 13%. Assegura que des 

del punt de vista jurídic això és una reducció de la concessió encoberta i 

nosaltres ens hem d’oposar perquè l’aigua la necessitem totaper garantir no 
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només la nostra funció agrícola sinó també ecològica. Així ho farem constar 

durant la consulta pública dels documents inicials del Pla Hidrològic de 

Conca. 

Pel que fa al tema dels atermenaments, la responsable del Departament 

Jurídic explica que tot i que confiàvem en la paraula de la ministra que a Sant 

Jaume d’Enveja es va comprometre a paralitzar els expedients fins a disposar 

d’un pla de protecció, això no ha estat així. Fa uns dies va arribar la resolució 

del deslinde de l’Ampolla i esperem, en breu, la de Deltebre. S’ha tret fora de 

la zona de domini públic marítim terrestre l’estació de bombament de les 

Olles, però considerem que això no és suficient i caldrà presentar un recurs 

contenciós administratiu. 

Així com també caldrà recórrer el Decret d’Alcaldia de data 31 d’octubre per 

l’abocament d’aigües urbanes al Canal i els abocaments posteriors de data 6 i 

13 de novembre sense autorització. La Comunitat té l’obligació de defensar la 

propietat del Canal i que aquesta és una infraestructura per regar, mentre 

que per desaiguar cal buscar les alternatives que correspongui. 

A continuació, el president presenta el tercer punt de l’ordre del dia: 

3r.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA COMUNITAT 

El president de la Comunitat, Víctor Delsors, informa que des de l’última 

Junta General Ordinària, celebrada el dia 21 de març de 2024, la Comunitat 

de Regants ha assistit o participat a les següents reunions i jornades: 

1.- REUNIONS 

CONFEDERACIÓ 

HIDROGRÀFICA DE 

L’EBRE (CHE) 

04/04/2024 Reunió amb el director tècnic, Ramon Lúquez 

30/04/2024 Ple de la Comissió de Desembassament 

17/10/2024 Junta d’Explotació 

06/11/2024 Assemblea d’Usuaris 

 

FEDERACIÓ NACIONAL 12/06/2024 Junta Directiva i Junta General 
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DE COMUNITATS DE 

REGANTS (FENACORE) 
24/09/2024 Junta Directiva 

 

FEDERACIÓ DE 

COMUNITATS DE 

REGANTS DE LA CONCA 

(FEREBRO) 

02/04/2024 Junta General 

 

ASSOCIACIÓ CATALANA 

DE COMUNITATS DE 

REGANTS (ACATCOR) 

22/03/2024 
XI Trobada de Comunitats de Regants i Assemblea 

General 

16/04/2024 Junta Directiva 

30/09/2024 Junta Directiva  

01/10/2024 
Reunió amb el conseller d’Agricultura, Ramaderia, 

Pesca i Alimentació, Óscar Ordeig 

18/10/24 

Reunió amb la consellera de Territori, Habitatge i 

Transició Ecològica, Sílvia Paneque, i la directora 

general de transició hídrica, Concha Zorrilla 

 

ADMINISTRACIÓ DE LA 

GENERALITAT 

03/04/2024 
Reunió amb la directora dels Serveis Territorials de 

Cultura i l’Ajuntament de Tivenys   

22/04/2024 
Comissió Territorial de la Taula Nacional de l’Aigua de 

les Terres de l’Ebre 

21/10/2024 
Reunió amb el delegat territorial del Govern de la 

Generalitat, Joan Castor Gonell 

12/11/2024 

Reunió amb el director dels Serveis Territorials de 

Territori, Habitatge i Transició Ecològica, Miquel 

Alonso 

 

AGÈNCIA CATALANA DE 

L’AIGUA (ACA) 
04/11/2024 Reunió  

 

PARC NATURAL  

DEL DELTA DE L’EBRE 

05/04/2024 Junta Rectora 

17/09/2024 Consell Directiu 

10/10/2024 Consell Directiu 

11/11/2024 Junta Rectora extraordinària 

 

CONSORCI D’AIGÜES DE 

TARRAGONA (CAT) 

Mensual Consell d’Administració 

30/04/2024 Assemblea General 

28/05/2024 Comissió de seguiment 
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01/10/2024 Reunió amb el president, Joan Alginet  

29/11/2024 Assemblea General 

 

TAULA DE CONSENS  

PEL DELTA 

11/04/2024 Reunió de la Junta Directiva 

12/09/2024 Reunió de la Junta Directiva 

30/09/2024 
Reunió amb el delegat territorial del Govern de 

la Generalitat, Joan Castor Gonell 

14/11/2024 Reunió de la Junta Directiva 

 

PIGADE 

07/05/2024 Reunió de la Taula de seguiment 

09/08/2024 Reunió de la Taula de seguiment 

02/10/2024 Reunió de la Taula de seguiment 

07/11/2024 Reunió de la Taula de seguiment 

 

PRODELTA Mensual Junta Directiva 

 

ADMINISTRACIÓ DE 

L’ESTAT 

10/04/2024 
Reunió amb el cap del Servei Provincial de 

Costes a Tarragona, Toni Espanya 

18/09/2024 

Reunió conjunta amb la Comunitat de Regants 

de la Dreta amb la directora General del Agua, 

Mª Dolores Pascual 

 

ALTRES 

02/05/2024 Reunió amb Arrossaires del Delta 

04/06/2024 Reunió amb les Hortes de Jesús i Maria 

12/06/2024 
Reunió amb la Diputació de Tarragona i la 

Cambra de Comerç 

31/07/2024 Reunió amb la Masada de Bítem 

03/10/2024 Reunió amb l’Ajuntament de l’Aldea i l’ACA 

28/10/2024 Reunió amb l’Ajuntament de Deltebre 

18/11/2024 Reunió amb l’Ajuntament de Deltebre 

 

2.- JORNADES 

11/04/2024 
Conferència “La gestió de l’aigua al Delta de l’Ebre: actors i gestors del territori”, 

a la UNED 

17/04/2024 Jornada sobre la nova línia d’ajuts PEAC 2024 
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06/05/2024 
Jornada sobre els ajuts a les Comunitats de Regants per a la millora i 

modernització de les xarxes de regadius 

18/06/2024 Jornada final del projecte Life MigratoEbre 

29/08/2024 XXVIII Jornada de camp de l’arròs de l’IRTA 

25/10/2024 
Jornada sobre la segona convocatòria de subvencions per a la digitalització del 

regadiu d’ACATCOR 

 

A continuació, es dona pas a una pausa – cafè.  

 

Es reprèn l’Assemblea i el president presenta el quart punt de l’ordre del dia: 

4t.- EXAMEN, APROVACIÓ O CENSURA DELS PRESSUPOSTOS DE TOTS ELS 

INGRESSOS, DESPESES I FINANCERS DE LA COMUNITAT PER A L’EXERCICI 

ECONÒMIC AGRÍCOLA ANUAL DE 2025. ESTABLIMENT DEL PERÍODE 

VOLUNTARI DE PAGAMENT DE DERRAMES 

El president dóna la paraula a l’assessor extern, Quim Alastuey, que presenta 

els comptes.  

Comença pel capítol de despeses, per un import total de 5.063.462 €, que en 

el seu conjunt representa una disminució del 6,3% respecte als pressupostos 

del 2024. Aquesta és deguda, principalment, a la menor amortització de 

l’immobilitzat corresponent a les subvencions i donacions de l’Administració, 

així com a la disminució significativa de les despeses d’electricitat i també de 

carburants degut a l’estabilització dels preus. 

El capítol de despeses l’integren, en primer lloc, les despeses de personal, de 

2.771.260 €, on s’ha tingut en compte l’aplicació d’un augment salarial del 

2,5% corresponent a l’IPC a compte del conveni col·lectiu més l’impacte del 

cost de les càrregues socials que representa, millores en complements de 

responsabilitat i equiparació de salaris. La plantilla mitjana se situa en 71 

empleats. En segon lloc, l’integren les despeses de proveïdors, de 1.596.454 

€. Amb relació a l’any anterior s’ha previst una disminució de les despeses de 
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llum i gasoil, donant continuïtat a la política de contenció en els consums 

gràcies a les millores en eficiència energètica que s’estan realitzant, i una 

estabilitat en les despeses de manteniments per garantir la qualitat del servei 

als comuners. Completen aquest apartat l’amortització econòmica, de 

611.107 €, els interessos de crèdits, de 51.641 € i l’impost de societats, de 

33.000 €. 

A continuació, l’assessor extern passa a comentar el capítol d’ingressos, per 

un import total de 3.486.521 €, provinents dels diferents cànons, contractes i 

convenis signats com són, entre d’altres, el cànon de conservació del CAT, els 

arrendaments o les subvencions. En aquest punt, pren la paraula el cap de 

Comptabilitat, Fernando Sabaté, per puntualitzar que en el cas de les 

subvencions, per un principi de prudència, al pressupost no s’ha incorporat el 

global del sol·licitat sinó només el que està assegurat com, per exemple, les 

compensacions per la lluita contra el cargol poma o pels danys del temporal 

Glòria, que estan signades. 

Reprèn la seva intervenció l’assessor extern per presentar les inversions per a 

l’exercici 2025. Sense finançament i, per un import de  823.460 €, es faran 

inversions en Construccions (2a fase de l’aparcament de les instal·lacions de 

Deltebre, la remodelació de la casella de Remolins i la construcció d’un pont 

al desguàs del Penal); en Instal·lacions tècniques (entubat de regs, activació 

de la bomba vella de l’estació de bombament de Tramontano, el trasllat de la 

bomba del canalet d’Illa de Mar com a suport a l’estació de bombament de 

Pal, tancaments, comportes i automatitzacions); en Maquinària (compra 

d’una excavadora giratòria de rodes); en Utillatge (ferramentes i eines per al 

taller i les zones); en Mobiliari (mobles per a les oficines de Deltebre); en 

Equips i programes informàtics (software per a la pujada al núvol del nostre 

programa de gestió); i Altres (trasllat de la zona de treball dels ferrers a una 

altra ubicació dins del taller).  

D’altra banda, quant a inversions de valor venal, és a dir, que faran altres 

administracions i no seran a càrrec de la tresoreria de la Comunitat, la 
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previsió és d’actuacions per import de 2.225.000 € en Instal·lacions 

Tècniques. En concret, s’executaran la segona fase del Projecte 

d’optimització de l’ús de l’aigua a la sèquia Tramontano en el marc d’un 

conveni de col·laboració amb l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), la 

construcció i automatització de tancaments i comportes a càrrec de la CHE i 

en el marc del PERTE i la instal·lació de bombes als desguassos Racó i 

Avellana. Estan sol·licitats també la consolidació de l’Assut i el reforç amb 

palissades de la badia del Fangar. 

D’acord amb tot l’exposat, el total de despeses són 5.063.462,00 i el total 

d’ingressos 3.486.521,00 €. La suma del dèficit econòmic resultant i les 

necessitats financeres, dividida per la superfície total, que és de 43.559 

jornals, dona com a resultat 50,90 €/jornal. Desglossada, aquesta quantitat 

inclou 21,00 € de despeses habituals, 25,40 € d’inversions, 2,00 € del crèdit 

del pla d’entubats i 2,60 € del crèdit de l’estació de bombament La Pedrera.  

La Junta de Govern proposa a l’Assemblea mantenir la derrama en 50,00 

€/jornal, tant per a l’arrossar com per a l’horta.  

El cobrament de rebuts en període voluntari de la derrama es faria en dos 

pagaments, el primer de 30,00 €/jornal el dia 28 de febrer de 2025 i el segon 

de 20,00 €/jornal el dia 31 d’octubre de 2025. Tots els rebuts domiciliats en 

entitats financeres seran carregats als respectius comptes corrents i els que 

no estiguin domiciliats es podran fer efectius a les oficines de la Comunitat de 

Regants, tant de Tortosa com de Deltebre. Passada la data del període 

voluntari, un mes des de l’emissió del rebut corresponent, serà aplicat el 

recàrrec de demora previst a l’art. 14 de les Ordenances. 

En aquest punt, l’assessor extern informa de l’evolució de l’endeutament, 

que en 10 anys s’ha reduït a més de la meitat, i de la situació del préstec de 

Regants Esquerra, S.L. del qual s’ha amortitzat ja més del 85% i queda un 

deute pendent de 362.250 €.  
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S’obre un torn de paraula del qual fa ús Jaume Daudén, que pregunta per 

l’import d’un arrendament que figura a l’última diapositiva. Quim Alasteuy li 

respon que l’entitat Regants Esquerra, S.L. té arrendades les instal·lacions a 

l’empresa DACSA i l’import que rep el destina en la seva pràctica totalitat, 

després de fer front a les petites despeses operatives que té, a sufragar el 

préstec que té amb la Comunitat de Regants.  

Se sotmet a votació aquest punt i s’aprova amb l’abstenció de Ma Àngels 

Amenós. 

 

A continuació, el president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

5è.- TOT ALLÒ QUE CONVINGUI PER AL MILLOR APROFITAMENT DE LES 

AIGÜES I EL SEU TANCAMENT 

Pren la paraula el president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, per a 

informar d’una nova planificació que preveu obrir el Canal del 9 al 23 de 

desembre per a tots aquells que vulguin colmatejar i prèvia petició a la 

Comunitat, donat que la intenció no és obrir tots els tubs. L’excepció seran 

els regs on hi hagi previst fer obres o entubats, la qual cosa es comunicarà als 

propietaris afectats. I pel que fa al canal de conducció, el tancament serà 

l’habitual per a la realització de les tasques de manteniment, cap al mes de 

febrer. Tota la informació referent a aquest calendari es difondrà pels canals 

de comunicació habituals de la Comunitat. 

Se sotmet aquest punt a votació i s’aprova per unanimitat. 

 

A continuació, el president presenta el sisè punt de l’ordre del dia: 

6è.- ALTES I BAIXES EN EL REG 
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Pren la paraula la secretària general, Eva Bertomeu, que informa de la relació 

baixes de reg aprovades per la Junta de Govern. 

Baixes de reg: 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 

04287 ARQUES ROIG CINTA Horta 0,50 

06156 TOMAS CALLAU JUAN MANUEL Horta 0,08 

04011 TOMAS CALLAU JOSE PEDRO Horta 0,20 

    

  TOTAL 0,78 

 

A continuació, presenta una relació de baixes d’ofici, a instància de la pròpia 

Comunitat, per tal de donar compliment a l’obligació de tenir el padró 

actualitzat. 

Explica que en alguns casos són superfícies que no corresponen a la realitat i 

en d’altres han passat a ser urbanes o han estat expropiades per a ubicar-hi 

serveis. 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 

00111 ALIAU FABRA CINTA Horta 0,25 

00487 BERTOMEU CASANOVA FRANCISCA Horta 0,50 

06412 BERTOMEU MORESO EVA Arrossar 1,54 

01166 CASANOVA FORNOS JOSE Horta 0,10 

01715 CHAVARRIA TAFALLA RAMON Horta 0,96 

04480 CODORNIU AIXENDRI JOSE Horta 2,50 

02307 GAS FATSINI MARIA CINTA Horta 7,00 

02589 LLOSA MASIA MARIA CINTA Horta 2,25 

02764 MAS DESPAX MARIA CINTA Horta 1,50 

02918 MIRAVALLS FORES JOSE Horta 4,95 

05314 RODRIGUEZ PAGA A. BIENVENIDO Arrossar 1,23 
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  TOTAL 22,78 

 

Se sotmeten a ratificació de la Junta General i són ratificades per unanimitat.  

 

A continuació, el president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

7è.- PRECS I PREGUNTES  

S’obre un torn de paraula del qual fan ús: 

Pedro Fumadó felicita la Junta de Govern per la seva habilitat en la cerca de 

subvencions però lamenta que això no tingui un efecte sobre la derrama i 

que aquesta es pugui rebaixar. També demana un aclariment amb relació als 

interessos que paga i cobra la Comunitat. Li contesta Javier Casanova dient 

que el criteri de la Junta és que, davant de les necessitats existents, hi ha 

unes inversions que s’han de continuar fent. Afegeix Víctor Delsors que si no 

ens haguéssim preparat prèviament amb inversions, la resposta de la 

Comunitat no hauria pogut ser la que va ser davant del temporal Glòria, la 

reducció de les dotacions d’aigua per la sequera o el desorbitat augment de 

costos energètics.  

Pel que fa als interessos, els 51.000 € són els que paguem pels préstecs i els  

21.000 € són els que cobrem dels depòsits que tenim.  

Robert Bertomeu, tinent d’alcalde i regidor de Sector Primari de 

l’Ajuntament de Deltebre, fa referència al Decret d’Alcaldia de data 31 

d’octubre per la situació de pluges intenses, on s’ordenava l’evacuació de les 

aigües del Préstamo cap al Canal per mitjà de bombaments i el tall de la 

carretera. Diu que amb aquesta mesura, l’Ajuntament en cap cas tenia la 

voluntat d’afectar el sector primari però després dels aiguats de València i el 

decret d’emergència de la pròpia Generalitat, es va veure obligat a fer aquest 

Decret amb relació a l’ús d’unes infraestructures que no eren seves, del qual 
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es va informar a través de l’EACAT a la Comunitat, com a propietària del 

Canal, i a la Diputació, com a titular de la carretera TV-3454. Amb relació a 

l’escrit presentat per la Comunitat on se sol·licita a l’Ajuntament 

documentació i la celebració d’una reunió per definir un protocol d’actuació, 

el tinent d’alcalde es compromet a donar una resposta pels òrgans oficials.   

José Pedro Tomàs, president de la Societat de Caçadors, demana moure uns 

dies en el calendari el període d’obertura del Canal i poder arribar al 30 de 

desembre en benefici tant dels caçadors com dels pescadors. Javier Casanova 

diu que la proposta està feta tenint en compte la importància del colmateig 

per al Delta però també les necessitats de temps de les faenes.  

Alberto Pons pregunta per una instància presentada juntament amb d’altres 

comuners al mes de juliol, a la quan no han tingut resposta. Javier Casanova 

explica que en aquesta instància i, degut a uns problemes que havien tingut 

amb la sembra en sec la campanya passada, demanaven poder fer uns regs 

de saó, allà on fos possible. La resposta de la Junta de Govern, que s’ha 

d’acabar de concretar a nivell de dates amb el guardacanal i el zelador de la 

zona, és favorable a la petició, a mitjans de març però sense entrar en cap cas 

al mes d’abril, i sempre que no hi hagi cap possible afectació sobre parcel·les 

que facin reg amb inundació.  

Continua Alberto Pons fent referència a un comentari del president de la 

Junta de Govern assegurant que no hi ha cap altra comunitat de regants a 

Espanya, a una zona arrossera, que pagui els diners que paguem aquí, per fer 

l’apreciació que aquestes no són partidàries de donar riquesa a altres zones, 

com nosaltres si que fem amb el Camp de Tarragona. Javier Casanova diu que 

cal tenir en compte que qui té la paella pel mànec és l’Estat i valora que 

d’entre totes les estructures que envolten al sector, el CAT ha estat, almenys, 

la que ha sigut més constant en la seva paraula. 

José Izquierdo explica que en els últims aiguats va estar a punt de patir 

inundacions a casa i denuncia que hi ha un comuner que no deixa passar les 

màquines. Pregunta qui és el responsable dels possibles danys, en aquest cas, 
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si l’Ajuntament o la Comunitat. Javier Casanova diu que és un desaigüe del 

poble i que en en el seu moment, quan no hi havia ni la Junta que hi ha ara a 

la Comunitat ni el govern que hi ha ara a l’Ajuntament, es va fer una tanca, 

posant impediments per a que aquell desaigüe tingués una servitud. Des de 

la Comunitat es va acordar tombar la tanca i l’Ajuntament ho va paralitzar. 

Arran d’aquest fet, el posicionament de la Junta de Govern és que si 

l’Ajuntament no tomba la tanca, la Comunitat no netejarà el desaigüe.   

Robert Bertomeu afegeix que desconeix el cas i aconsella al comuner que es 

dirigeixi a l’Ajuntament per tractar el tema amb el regidor corresponent.  

 

I no formulant-se cap més pregunta ni prec, la constància en acta de la qual 

es demani expressament, el president dona per acabada la Junta General, 

essent les 20.12 hores, i agraint als presents la seva assistència. 

 

El President de la Comunitat            La Secretària de la Comunitat 

 

 

 

      Víctor Delsors Pomar                                                     Mª Dolors Casanova 

 

En representació dels partícips assistents: 

 

 

 

Pedro Fumadó Amenós       José Mª Castells Rovira       Àngel Jaumot Cabiro 

  


